
                                                   Protokół nr 5/2015     
          z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Wychowania, Ochrony Zdrowia, 
              Kultury Fizycznej, Spraw Socjalnych i Przeciwpożarowych
                                          w dniu  22 kwietnia 2015 roku

                     Posiedzenie komisji otworzył oraz przewodniczył obradom przewodniczący
komisji pan Andrzej Tylka.  
Przewodniczą komisji poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad    
za – 10
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Porządek obrad brzmi; 
1. Zaopiniowanie  przez  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Wychowania,  Ochrony Zdrowia,

Kultury  Fizycznej,  Spraw  Socjalnych  i  Przeciwpożarowych  projektów  uchwał  w
sprawach: 
a) przyznawania  stypendiów  sportowych,  nagród  i  wyróżnień  finansowanych  z

budżetu Gminy Szaflary,
b) zamiaru  połączenia  samorządowych  instytucji  kultury  Gminnego  Centrum

Kultury,  Promocji  i  Turystyki  w Szaflarach i  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w
Szaflarach  w  jedną  instytucję  kultury  o  nazwie  Gminne  Centrum  Kultury,
Promocji i Turystyki w Szaflarach.

2. Dyskusja, wolne wnioski.
3. Przegląd placów zabaw, boisk sportowych i obiektów sportowych na terenie gminy

(wyjazdowe: Szaflary, Zaskale).

Ad.1  Zaopiniowanie  przez  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Wychowania,  Ochrony  Zdrowia,
Kultury Fizycznej, Spraw Socjalnych i Przeciwpożarowych projektów uchwał w sprawach: 

a) przyznawania stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień finansowanych z budżetu
Gminy Szaflary,

Przewodniczący  komisji  –  wnioskuje,  aby  w  rozdziale  II  Tryb  pozbawienia  stypendium
uchylić zapis §10 pkt5 o brzmieniu „otrzymuje stypendium sportowe z innych źródeł” – jeśli
jest to prawnie dozwolone.
Pan Adam Kustwan – stypendium jest związane z promocją gminy. 
Radny Jarosław Szlęk – stoi na stanowisku, aby zawodnik mógł uzyskiwać stypendium z
różnych źródeł.  Wówczas trzeba zastrzec,  aby np. na czapce czy na ramieniu (w miejscu
widocznym) zarezerwować element promujący gminę.
Pan Adam Kustwan- jeśli umieścimy taki zapis w regulaminie będzie to sponsoring, a nie
stypendium.  Stypendium  nie  przeszkadza,  aby  zawodnik  pobierał  również  stypendium  z
Federacji. 
Radny Rafał Wilkus – w §5 jest zapis „stypendium może otrzymać zawodnik, który uprawia
dyscyplinę sportu objętą współzawodnictwem sportowym, osiągnął wysoki wynik sportowy
oraz  w chwili  przyznania  stypendium nie  ukończył  25 roku życia”.  Proponuje,  aby wiek
podwyższyć.
Pan Adam Kustwan – maksymalny wiek dla studenta do 25 lat, a jest to stypendium, a więc
dla uczących się. 
Przewodniczący komisji – są dyscypliny sportowe, w których zawodnicy mają pow. 30 lat.
Pan Adam Kustwan – wówczas pracują, można im przyznać nagrody.
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Pan  Adam  Kustwan  poinformował,  że  projekt  regulaminu  przyznawania  stypendiów
sportowych, nagród i wyróżnień finansowanych z budżetu Gminy Szaflary był umieszczony
w BIP i żadna organizacja sportowa nie wykazała zainteresowania, nie było żadnych uwag.
Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały 
za – 10
przeciw – 0
wstrzymało się – 0
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt w sprawie przyznawania stypendiów
sportowych, nagród i wyróżnień finansowanych z budżetu Gminy Szaflary  (przy 10 głosach
„za”).

b) zamiaru połączenia  samorządowych instytucji  kultury Gminnego Centrum Kultury,
Promocji i Turystyki w Szaflarach i Gminnej Biblioteki Publicznej w Szaflarach w
jedną instytucję kultury o nazwie Gminne Centrum Kultury, Promocji i Turystyki w
Szaflarach.

Przewodniczący komisji odczytał pismo kierownika Gminnej Biblioteki Publicznej pani Marii
Piszczek  w  sprawie  projektu  uchwały  o  zamiarze  połączenia  samorządowych  instytucji
kultury Gminnego Centrum Kultury, Promocji i Turystyki i Gminnej Biblioteki Publicznej.
Proponuje zaprosić panią Marię Piszczek na sesję Rady Gminy.
Radny  Janusz  Jurzec  –  gdzie  będzie  siedziba  Gminnego  Centrum  Kultury,  Promocji  i
Turystyki?
Wójt – jest pokój w Urzędzie Gminy, można będzie sprawy dokumentacji załatwiać.
Radny Janusz Jurzec – jak to funkcjonuje w innych gminach?
Wójt – różnie,  połączone instytucje kulturalne działają np. w gminie Poronin. Były różne
tendencje: rozdzielanie lub łączenie. Niektóre gminy, które uprzednio rozdzieliły te instytucje
- obecnie łączą.
Radny Jarosław Szlęk – jak długo czeka się  na tych  dwóch instytucji  tj.  Krajowej  Rady
Bibliotecznej oraz Biblioteki Głównej Województwa Małopolskiego?
Pani Skarbnik – trudno dokładnie określić (ok. ½ roku).
Przewodniczący komisji poinformował, że na dzień dzisiejszy jest to awizowanie tematu. 
Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały 
za – 10
przeciw – 0
wstrzymało się – 0
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  w  sprawie   zamiaru  połączenia
samorządowych  instytucji  kultury  Gminnego  Centrum  Kultury,  Promocji  i  Turystyki  w
Szaflarach i Gminnej Biblioteki Publicznej w Szaflarach w jedną instytucję kultury o nazwie
Gminne Centrum Kultury, Promocji i Turystyki w Szaflarach (przy 10 głosach „za”).

Ad.2 Dyskusja, wolne wnioski.
Brak wniosków.

Ad.3  Przegląd placów zabaw, boisk sportowych i  obiektów sportowych na terenie  gminy
(wyjazdowe: Szaflary, Zaskale).
Przewodniczący komisji  poinformował,  że komisja  w dniu dzisiejszym uda się  na  boiska
sportowe w Szaflarach  i  Zaskalu,  zaś  place zabaw będzie  wizytować w sierpniu podczas
omawiania zagadnienia związanego przygotowań placówek oświatowych do nowego roku
szkolnego.
Komisja udała się na przegląd boisk sportowych w Szaflarach i Zaskalu.
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Szaflary:
Po obiektach sportowych w Szaflarach tj.  szatni i boisku sportowym oprowadzał skarbnik
klubu sportowego (KS Szaflary) pan Stanisław Baboń. 
Po ostatniej  dotacji  w 2014r  z  Gminy Szaflary szatnia  została  wyremontowana,  zyskując
schludny wygląd. Jednakże ilość i wielkość pomieszczeń jest nie wystarczająca na tak dużą
ilość  ćwiczących  zawodników  (dzieci,  młodzież,  dorośli).  Konieczna  jest  rozbudowa  tej
szatni. Wielkość boisk piłkarskich (dwa boiska) nie spełnia wymogów podanych przez władze
piłkarskie PZPN, dlatego konieczna jest pilna rozbudowa tych boisk, w przeciwnym razie od
nowego sezonu piłkarskiego 2015/2016 klub nie otrzyma potrzebnej licencji na grę w klasie
okręgowej bądź wyższej.
Pan Stanisław Baboń zwrócił również uwagę na zbyt małą wielkość środków finansowych,
które  posiada  klub,  a  co  za  tym idzie  klub  nie  jest  w stanie  przeprowadzić  potrzebnego
remontu  i  potrzebne  są  dużo  większe  środki  finansowe  z  Gminy  Szaflary.  Skarbnik
wspomniał również o prowadzonych rozmowach z przedsiębiorcą prywatnym, który w tym
temacie sfinansowałby rozbudowę tych boisk (sprawa w toku).
Zaskale:
Po  obiektach  sportowych  w  Zaskalu  oprowadzał  prezes  tego  klubu  pan  Andrzej  Tylka.
Członkowie komisji zwiedzili nowo powstałą szatnię tego klubu – szatnia spełnia wymogi
władz piłkarskich na występowanie drużyny w klasie A PPPN w Nowym Targu.
W temacie  szatni  istnieje  pilna  konieczność  ogrodzenia  tego  terenu  bądź  zamontowanie
monitoringu. Celowym jest również „znalezienie” źródła pitnej wody, czyli wykopanie studni,
bowiem zamontowany zbiornik na wodę nie spełnia wymagań.
Wymiary  istniejącego  boiska  sportowego  nie  spełniają  wymogów  PZPN  na  rozgrywanie
meczów w klasie A. Należy w miarę możliwości terenowych poszerzyć płytę tego boiska, w
przyszłości  wydłużyć  to  boisko,  przeprowadzić  drenaż  płyty  (po  opadach  powstają  duże
kałuże). Klub nie posiada żadnych środków finansowych na przeprowadzenie remontu boiska
i szatni. Prezes klubu występował o takie środki do Gminy Szaflary, jednak ich nie uzyskał.
Boisko i szatnia są obiektami Gminy Szaflary, dlatego też Gmina powinna doprowadzić te
obiekty do wymaganych wymiarów i zabezpieczenia, zgodnie z przepisami. Istnieje bardzo
duże  prawdopodobieństwo,  że  klub  nie  uzyska  licencji  na  występowanie  w  klasie  A,  w
sezonie 2015/2016 ze względu na wymiary płyty boiska.
Członkowie komisji podzielają pogląd władz klubu Szaflary i klubu Skalni Zaskale, co do
konieczności modernizacji tych obiektów, w najbliższej przyszłości.  

            Przewodniczący komisji pan Andrzej Tylka podziękował za udział w posiedzeniu.
Posiedzenie komisji trwało od godz. 15:30 do godz. 17:30.

            Protokołowała:
            S. Sarnecka 

 
                                                                                         Przewodniczący Komisji Kultury,
                                                                                  Oświaty i Wychowania, Ochrony Zdrowia,
                                                                                      Kultury Fizycznej, Spraw Socjalnych 
                                                                                               i Przeciwpożarowych
                                                                                                 mgr Andrzej Tylka
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